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There are outstanding women in the history of Scotland, from Mary
Queen of Scots to Nicola Sturgeon. At a time when Scotland is
envisaging itself as a nation again, the volume examines the part
played by women in this construction. Adopting a perspective that is
cultural as well as political, the contributors focus on the

representation of historical characters such as Queen Mary and Queen
Margaret, Marie de Guise, or women Makars, and on public and cultural
policies. The volume also looks at contemporary writing, with authors
such as Jackie Kay, Janice Galloway, Ali Smith, Agnes Owens, Morna
Pearson or Kathleen Jamie. L’histoire de I'Ecosse est jalonnée par I
importance de nombreuses femmes, de Marie Stuart a Nicola Sturgeon.
Au moment o I'Ecosse s'imagine & nouveau comme une nation, le
volume se penche sur la place des femmes. Dans une perspective
tant6t culturelle tantét politique, les contributeurs analysent la
représentation de figures historiques telles que les reines Mary et
Margaret, Marie de Guise ou les femmes Makar, mais aussi les
politiques publiques et culturelles. Enfin, une partie est consacrée aux
auteures contemporaines, Jackie Kay, Janice Galloway, Ali Smith, ou
encore Agnes Owens, Morna Pearson ou Kathleen Jamie.



